
Протокол №1
засідання Комітету забезпечення доступності  осіб 

з інвалідністю та інших маломобільних груп населення до об’єктів соціальної 
та інженерно-транспортної інфраструктур 

Тернопільської міської територіальної громади

02.11.2023 «Центр науки»

Присутні: 
Сергій НАДАЛ, Ігор ГІРЧАК, Віталій ХОРКАВИЙ, Михайло ГОРІШНИЙ, 
Михайло КОСТІВ, Наталія ФАРТУШНЯК, Володимир ЯВОРСЬКИЙ, 
В’ячеслав МОКЛЯК, Надія ГУМЕННА, Олеся ЧВАНКІНА, Олег ВІТРУК, 
Олексій ВОЙТОВИЧ, Ольга ГАВРИЛІНА, Олександр СТАСЮК, Олександр  
ДЕРКАЧ.
Запрошені:
Роман БУРИК, Олександр  БУТРИН, Мирослав ГОЛИДА , Іван ПАВЛИШИН , 
Тарас ХОМІЦЬКИЙ, Анатолій КУРИЛЯК, Олег СОКОЛОВСЬКИЙ, Надія 
КОЦОВСЬКА, Сергій ВАЩУК, Руслан ДАЦЮК, Іван БУГАЙ.

Виступив: Сергій НАДАЛ
Слухали:

- Про необхідність створення умов для забезпечення безперешкодного 
середовища для всіх груп населення, в т.ч. осіб з інвалідністю та інших 
категорій маломобільних груп населення на території  Тернопільської міської 
територіальної громади та забезпечення рівних можливостей кожній людині 
реалізовувати свої права, отримувати послуги на рівні з іншими шляхом 
інтегрування фізичної, інформаційної, цифрової, соціальної та громадянської, 
економічної та освітньої безбар’єрності до всіх сфер життя нашої громади. 

- Про збір пропозицій, які були опрацьовані відповідальними структурними 
підрозділами міської ради, за результатами яких створена концепція «Тернопіль 
- місто без бар’єрів», яка виноситься на обговорення громадськості.

- Про План дій з впровадження Концепції зі створення безбар’єрного середовища 
для людей з інвалідністю та інших категорій маломобільних груп населення на 
території Тернопільської міської територіальної громади «Тернопіль - місто без 
бар’єрів» на 2024-2026 роки.



Виступив: Ігор ГІРЧАК
Слухали:

- Про презентацію концепції «Тернопіль - місто без бар’єрів». 

Виступив: Михайло КОСТІВ (голова Тернопільського регіонального осередку 
громадської організації «Всеукраїнська організація Союз осіб з інвалідністю 
України»)
Слухали:

- Про запровадження механізму ліквідації елементів, які не відповідають 
встановленим нормам, а лише імітують доступність, та не пристосовані для 
самостійного використання відповідними категоріями відвідувачів.

- Про забезпечення засобами «розумного пристосування» входів до об’єктів 
соціальної інфраструктури, архітектурна особливість яких не дозволяє 
встановити пандус.

Виступив: Анатолій КУРИЛЯК (директор Тернопільського міськрайонного 
центру зайнятості).
Слухали:

- Про усунення економічних бар’єрів.
- Про гранти на створення власного бізнесу учасниками бойових дій, особам з 

інвалідністю внаслідок війни та членам їх сімей.
- Про мікрогрант «Власна справа».
- Про навчання учасників бойових дій та осіб з інвалідністю внаслідок війни.
- Про реалізацію програм працевлаштування осіб з інвалідністю та  різні види 

компенсацій.

Виступив: Іван БУГАЙ (начальник навчально-наукового центру конверсії 
військових кадрів та ветеранів війни ЗУНУ).
Слухали:

- Про створення навчально - наукового центру конверсії військових кадрів та 
ветеранів війни.

- Про курси підготовки психологів із числа військовослужбовців.
- Про здобуття вищої освіти військовослужбовцями.

Виступив: Олександр ДЕРКАЧ (голова Тернопільської міської громадської 
організації «Спілка Чорнобиль»)
Слухали:

- Про визначення, згідно встановлених норм, належної кількості місць для 
паркування автотранспорту, яким керують люди з інвалідністю, у визначених 



місцях для стоянок автомобілів, в тому числі на прилеглих територіях 
відповідних суб’єктів господарювання.

- Про запровадження дієвих механізмів контролю за облаштуванням місць 
паркування для автомобілів, якими керують люди з інвалідністю
Виступив : Вітрук О.

Виступила: Ольга ГАВРИЛІНА (голова Тернопільської громадської організації 
осіб з інвалідністю опорно-рухового апарату)
Слухали:

- Про необхідність збільшення кількості громадського транспорту, 
облаштованого для перевезення людей з інвалідністю та інших маломобільних 
груп населення.
Виступив: Тарас Хоміцький (Голова громадської організації «Безбар’єрний  
Тернопіль»)
Слухали:

- Про працевлаштування людей з інвалідністю в структурних підрозділах 
Тернопільської міської ради та її комунальних підприємствах і установах.

Голова комісії        Ігор ГІРЧАК

Секретар комісії                     Наталія ФАРТУШНЯК


